

**I must:**

- Ensure that, whenever possible, there is more than one adult present during activities with children. If asked to talk in private, ensure another member of staff is aware and leave a door open or stay in clear view. Always make a note of the conversation and tell the child or vulnerable adult they are free to leave or stop talking at any time.
- Respect a child's or vulnerable adult's right to personal privacy and encourage children to feel comfortable and caring enough to point out attitudes or behavior they do not like.
- Report all gifts.
- Be aware that physical contact with a child or vulnerable adult may be misinterpreted.
- Recognize that special caution is required when discussing sensitive issues with children or vulnerable adults.
- Challenge unacceptable behavior and report all allegations/suspicions of abuse.

**I must not:**

- Invite a child or vulnerable adult to my home or arrange to see them outside set activity hours.
- Give out personal contact details or contact them unnecessarily outside of activity hours.
- Give gifts personally; any appropriate gifts such as token birthday gifts should come from the organization.
- Accept gifts from children unless they are small token gifts appropriate to a celebration.
- Exhibit behavior/make suggestive or derogatory remarks or gestures in front of children or vulnerable adults.
- Jump to conclusions or make assumptions about others without checking facts.
- Exaggerate or trivialize issues.
- Show favoritism to any individual.
- Rely on my good name or that of the organization to protect me.

 **يجب على:**

- التأكد من وجود أكثر من شخص بالغ أثناء الأنشطة مع الأطفال كلما أمكن. وإذا طلب التحدث على انفراد، يجب إبلاغ موظف آخر، وترك الباب مفتوحاً أو القاء في ملأى واضح. ويجب دائماً تدوين ملاحظات عن المحادثة، وإخبار الطفل أو الشخص البالغ الضعيف بأنه يمكنه المغادرة أو التوقف عن الحديث في أي وقت.
- احترام حق الطفل أو الشخص البالغ الضعيف في الخصوصية الشخصية، وتشجيع الأطفال على الشعور بالراحة والاهتمام الكافي للتغيير عن المواقف أو السلوك الذي لا يحبونه.
- الإبلاغ عن جميع الهدايا إلى مسؤول الحماية المعين.
- أن تكون على دراية بأن الاتصال الجسدي مع طفل أو شخص بالغ ضعيف قد يُسأء تفسيره.
- إدراك أن مناقشة القضايا الحساسة مع الأطفال أو البالغين الضعفاء تتطلب حذراً خاصاً.
- مواجهة السلوك غير المقبول والإبلاغ عن جميع الادعاءات/الشكوك المتعلقة بالإساءة.

 **لا يجب على:**

- دعوة طفل أو شخص بالغ ضعيف إلى منزلي أو ترتيب رؤيته خارج ساعات النشاط المحددة.
- إعطاء بيانات الاتصال الشخصية أو التواصل معهم خارج أوقات النشاط بدون داعٍ.
- تقديم الهدايا بشكل شخصي؛ يجب أن تأتي أي هدايا مناسبة، مثل هدايا أعياد الميلاد الرمزية، من خلال المنظمة.
- قبول الهدايا من الأطفال إلا إذا كانت هدايا رمزية صغيرة مناسبة لمناسبة احتفالية.
- اظهار سلوك أو الإلقاء بتعليقات أو إيماءات ذات طابع إيحائي أو مهين أمام الأطفال أو الأشخاص البالغين الضعفاء.
- القفز إلى استنتاجات أو إصدار افتراضات عن الآخرين دون التحقق من الحقائق.
- المبالغة أو التقليل من أهمية القضايا.
- إظهار التحيز لأي فرد.
- الاعتماد على أسمى الجيد أو اسم المنظمة لحمايتها.

**Vendor Name:**

اسم المورد / البائع:

**Stamp and signature:**

الختم والتواقيع: